



Justin Ondo-Assoumou, bilingual in French and English, of African origin and Canadian citizen, is:

- * **Founder and CEO of Joama Consulting Inc.**, (JOAMA= Justin Ondo Assoumou from Manitoba for Africa) founded in November 2016, and its main activity ECCA-MB, Canada/ Africa Trade Mission from Manitoba.
- * **Associate and International Ambassador of ATLANTIA Housing Solutions** (Formally MAKWIN Housing Solutions) <https://www.atlantiahs.com/copy-of-imagine-1>, developing manufacturing techniques to address some of the problems that the global economy is facing today.
- * **Vice-President and Co-Founder of the NGO FADD AFRIQUE** (Women in Action for Sustainable Development), a partner of the NGO ACO, Afrique Canada Opportunités, <https://www.facebook.com/ACOGroupe>

JOAMA CONSULTING INC. is an international consulting firm specializing in the development of business opportunities between companies/enterprises, economic operators, authorities in Manitoba, Canada, Africa and elsewhere, while offering local, national and international visibility through its numerous platforms on social networks, via a site <https://joamaconsulting.com/en/prospecting-tour-2017/> and via a professional blog intended for the visibility of its partners / collaborators internationally <http://joamaconsulting.com/blog/>.

University studies in IT Management and Accounting for more than 15 years of experience in Africa, he worked from 2014 to 2016 in several companies in Manitoba (Canadian experience): Payroll Analyst Bilingual, Cash Application Specialist and Accounting Clerk at: Loblaw Companies Limited , Canadian Linen and Uniform Services, Big Freight Systems and Manitoba Cooperative Honey Producers / Bee Maid. He volunteered at the Canadian Museum for Human Rights (CMHR) located in Winnipeg, Manitoba, Canada, from February 2014 to January 2021 (7 years)

Thanks to the support of the Government of Manitoba and the participation in various training courses, he had set himself an ambitious objective of bringing together governments, entrepreneurs, investors and economic operators to conquer new business opportunities Manitoba / Canada / Africa / world: <https://joamaconsulting.com/en/>. Its determination comes from the observation of the weak presence of Canadian companies in Africa,

Encouraged in 2017 in Winnipeg by the CEO of CCAfrica and MTI, he organized two forums in Winnipeg, ECCA 2018 and 2019, with the support of WED (federal government), CDEM and World Trade Centre Winnipeg (WTCW). Thanks to the modest participation of his small family, he made several trips to Ottawa in 2017, 2018, 2019 and 2020 to present his long-term project to African diplomatic representations and to Global Affairs Canada. In 2013, 2016 and 2017, he received various appreciations: offices of the Premiers of Manitoba, and that of the Minister of Growth, Enterprise and Trade, via MTI.

Through a business meeting organized in Winnipeg in 2018 by the WTCW, he met the Honorable Mary Ng, Minister of Small Business and Export Promotion of Canada, who invited him to the roundtable with African-Canadian entrepreneurial leaders, in February 2019. In May 2019, he obtained the StartUp Canada Certificate: Canadian Export Challenge / 2019 Global Entrepreneur Accelerator, signed by: Global Affairs Canada, Export and Development Canada (EDC) and UPS; then the support of the Minister of International Trade.

Currently, everything is progressing slowly and normally with our partners and collaborators internationally from Canada; see our latest album, ECCA-MB 2018-2020:

<http://joamaconsulting.com/wp-content/uploads/2020/03/Album-Rencontres-Joama-Consulting-ECCA-MB-2018-2020.pdf>



Justin Ondo-Assoumou, bilingue en Français et Anglais, d'origine Africaine et citoyen canadien, est :

* **Fondateur et Président-directeur général de Joama Consulting Inc. (JOAMA= Justin Ondo Assoumou depuis le Manitoba pour l'Afrique)**, fondée en Novembre 2016, et d'**ECCA-MB, Echanges Commerciaux Canada/Afrique** depuis le Manitoba.

* **Associé et Ambassadeur International de ATLANTIA Housing Solutions**, (Officiellement MAKWIN Housing Solutions) <https://www.atlantiahs.com/copy-of-imagine-1>, développant des techniques de fabrication pour résoudre les problèmes auxquels l'économie mondiale est confrontée aujourd'hui.

* **Vice-Président et Co-Fondateur de l'ONG FADD AFRIQUE** (Femmes en Action pour le Développement Durable), un partenaire de l'ONG ACO, Afrique Canada Opportunités, <https://www.facebook.com/ACOgroupe>

JOAMA CONSULTING INC. est un cabinet de consultation internationale spécialisé dans le développement d'opportunités d'affaires entre les entreprises/compagnies, les opérateurs économiques, autorités du Manitoba, Canada, Afrique et d'ailleurs, tout en offrant une visibilité locale, nationale et internationale via ses nombreuses plateformes sur les réseaux sociaux, via un site <http://joamaconsulting.com/visite-de-prospection-2017/> et via un blog professionnel destiné à la visibilité de ses partenaires/collaborateurs à l'international <http://joamaconsulting.com/blog/>.

Etudes universitaires en Gestion informatique et comptabilité et plus de 15 ans d'expérience en Afrique, il a travaillé de 2014 à 2016 dans plusieurs compagnies au Manitoba (expérience canadienne): Payroll Analyst Bilingual, Cash Application Specialist et Accounting Clerk à: Loblaw Companies Limited, Canadian Linen and Uniform Services, Big Freight Systems et Manitoba Cooperative Honey Producers/ Bee Maid. Il a été bénévole au Musée Canadien pour les Droits de la Personne (MCDP) sis à Winnipeg, Manitoba, Canada, de février 2014 à Janvier 2021 (7ans)

Grâce à l'appui du gouvernement du Manitoba et les participations aux diverses formations, il s'était donné un objectif ambitieux de mettre en relations les gouvernements, entrepreneurs, investisseurs et opérateurs économiques à la conquête de nouvelles opportunités d'affaires Manitoba/Canada/Afrique/monde : <https://joamaconsulting.com/>. Sa détermination vient du constat de la faible présence des compagnies canadiennes en Afrique,

Encouragé en 2017 à Winnipeg par le PDG de CCAfrica et le MTI, il a organisé deux forums à Winnipeg, ECCA 2018 et 2019, avec l'appui DEO (gouvernement fédéral), CDEM et World Trade Centre Winnipeg (WTCW). Grâce à la modeste participation de sa petite famille, il a effectué plusieurs voyages à Ottawa en 2017, 2018, 2019 et 2020 pour présenter son projet à long terme aux représentations diplomatiques africaines et auprès d'Affaires Mondiales Canada. En 2013, 2016 et 2017, il avait reçu diverses appréciations : cabinets des Premiers Ministres du Manitoba, et celui du Ministre de la Croissance, de l'Entreprise et du Commerce, via MTI.

Via une rencontre d'affaires organisée à Winnipeg en 2018 par le WTCW, il fit la connaissance de l'honorable Mary Ng, Ministre de la Petite Entreprise et de la Promotion des Exportations du Canada, laquelle l'avait invité à la table ronde avec les leaders entrepreneurs afro-canadiens, en Février 2019. Il a obtenu en Mai 2019 le Certificat de StartUp Canada : Canadian Export Challenge / 2019 Global Entrepreneur Accelerator, signé par: Affaires Mondiales Canada, Exportation et Développement Canada (EDC) et UPS ; puis l'appui du Ministre du Commerce International.

En Février 2020, il a été invité à prendre part à la mission économique en Afrique organisée par la Ministre Mary Ng, avec la participation du Ministre des Affaires Etrangères et particulièrement celle du Premier Ministre du Canada. S'en est suivi de la réception à Ottawa avec les élites africaines.

Actuellement, tout progresse doucement et normalement avec nos partenaires et collaborateurs vers l'international à partir du Canada ; voir notre dernier album, ECCA-MB 2018-2020:

<http://joamaconsulting.com/wp-content/uploads/2020/03/Album-Rencontres-Joama-Consulting-ECCA-MB-2018-2020.pdf>